

ELVELLON

ELVELLON *Ascending in Synergy*

Release date: 17.05.2024

ELVELLON - where dreams unite with metallic power

Rising symphonic metal band **ELVELLON** is set to release their second album, ***Ascending in Synergy***, on May 17, 2024! The ten track offering marks the outfit's Napalm Records debut, and is the successor to their highly acclaimed 2018 album ***Until Dawn*** and 2015 EP ***Spellbound***. The official music video for the track "Born From Hope" from ***Until Dawn*** has reached 1.3M views on YouTube, and the EP version of the song has more than 2.5M Spotify streams. Dubbed as "heroes of tomorrow" by Metal Hammer Germany, **ELVELLON** has performed at several festival stages both in their home country of Germany and abroad, such as RockHarz Festival, M'era Luna and Rock Fest Barcelona to name a few, and has shared the stage with significant bands in the scene such as **VISIONS OF ATLANTIS**.

Ascending in Synergy proves that this promising German unit is on top of their game and skillfully manages to balance the tightrope act between diving into the early beginnings of symphonic metal, reminiscent of old Nightwish, yet splicing all songs with a contemporary vibe. Opening track "Unbound" impresses with skillful orchestral arrangements and vocalist Nele Messerschmidt's extraordinary voice. The following "A Vagabond's Heart" features an exciting intro and one of the catchiest choruses on the album. Dramatic and dark soundscapes and heavy riffs on songs like "Ocean Of Treason" and "The Aftermath Of Life" keep the listener in a tight grip. **ELVELLON**'s dreamlike, cinematic side shines especially bright on tracks like "Last Of Our Kind" and "The Aeon Tree". Massive album finale "Epiphany Of Mine" closes ***Ascending in Synergy*** impactfully, leaving the listener wanting for more.

Magical ***Ascending in Synergy*** proves that **ELVELLON** is one of the most promising current bands in the German Symphonic Metal scene. Join **ELVELLON** on an exciting journey between childlike wonders and hard-hearted bitterness!

Erlebe die magische Welt der deutschen Symphonic Metal Hoffnung!

Rund sechs Jahre nach ihrem Debütalbum kehrt die aufstrebende Symphonic Metal-Band **ELVELLON** mit ihrem zweiten Werk und Napalm Records-Debüt zurück: ***Ascending in Synergy*** erscheint am 17. Mai 2024 und enthält zehn brandneue Tracks der deutschen Symphonic Metal-Hoffnung. ***Ascending in Synergy*** ist der Nachfolger des hochgelobten Erstwerks ***Until Dawn*** (2018), das auf die 2015 erschienene EP ***Spellbound*** folgte. Das offizielle Musikvideo zum Track „*Born From Hope*“ zählt bis dato über 1,3 Millionen Aufrufe, die EP-Version des Songs wurde weit über 2,5 Millionen Mal auf Spotify gestreamt und im Metal Hammer wurden **ELVELLON** bereits als „*Helden von morgen*“ gefeiert. **ELVELLON** teilten die Bühne bereits mit bedeutenden Szene-Bands wie **Visions of Atlantis**, außerdem konnten sie ihre einnehmende Live-Präsenz auf zahlreichen Festivalbühnen im In- und Ausland unter Beweis stellen, wie etwa dem RockHarz, M'era Luna oder dem Rock Fest Barcelona.

Das neue Album ***Ascending in Synergy*** beweist das herausragende Feingefühl der Formation um Sängerin Nele Messerschmidt, stilistisch gekonnt zwischen den frühen Anfängen des Symphonic Metal auf der einen, und einem modernen, zeitgemäßen Ansatz auf der anderen Seite zu balancieren. Dabei vereinen sie beide Welten zu ihrem ganz eigenen Sound, der sowohl Genre-Liebhaber als auch neue Fans in den Bann ziehen wird. Der Opener „*Unbound*“ besticht durch gekonnt eingesetzte orchestrale Arrangements sowie die außergewöhnliche Stimme von Sängerin Nele Messerschmidt, die mit hohem Wiedererkennungswert im Genre glänzt. Das darauffolgende „*A Vagabond's Heart*“ liefert ein spannendes Intro und einige der eingängigsten Refrains auf ***Ascending in Synergy***.

Dramatisch düstere Klanglandschaften und schwere Riffs in Songs wie „*Ocean Of Treason*“ und „*The Aftermath Of Life*“ halten die Spannung hoch und die Hörer*innen tief verwurzelt in der Welt von **ELVELLON**. Bei Tracks wie „*Last Of Our Kind*“ und dem neunminütigen „*The Aeon Tree*“ kommt die verträumte, cineastische Seite **ELVELLONs** besonders gut zur Geltung. Letzterer schafft einen perfekten Übergang zum finalen „*Epiphany Of Mine*“, das durch seine Direktheit Kontrast und Harmonie zugleich bietet.

Ascending in Synergy steht für eine klangliche Reise voller Magie und harter Klänge und manifestiert den Status **ELVELLONs** als eine der aktuell spannendsten und vielversprechendsten Newcomer in der deutschen Symphonic Metal-Szene!

EVELLON



ASCENDING IN SYNERGY